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KAMENNÝ KŘÍŽ U KOSTELA V POSTUPICÍCH
Paní Marie Dobiášová zaslala na obecní úřad informa-

ce, které vyčetla z matrik o kříži z roku 1762 u kostela sv. 
Martina v Postupicích. Paní Dobiášová se věnuje drobným 
kamenným památkám v ĆR a je členem facebookové skupi-
ny, Hraniční kameny a drobné kamenné památky. Nedávno 
probírali právě kříž u kostela v Postupicích, na kterém je 
dnes už nečitelný nápis o úmrtí Antonína Kaislera v roce 
1762. Dále cituji paní Dobiášovou. „Vyhledala jsem v matri-
ce záznam o úmrtí A. Kaislera a pan Psota, který se věnuje 
historii na profesionální úrovni, z něj vyčetl, že záznam z 6. 
března 1762 patří Antonínovi, synovi Ondřeje Gislera (což 
je obdoba jména Kaisler). Kromě zaopatření svátostmi se v 
něm uvádí, že tělo bylo ve věku 17 let (nikoliv 117 let) 8. 
března pochováno místním farářem kostela sv. Martina v 
Postupicích. Dále se zde píše, že A. Kaisler byl papírnický 
tovaryš. V zápise je uvedeno i jméno jeho otce, které by se 
u stoletého starce zcela jistě nepsalo. V matričních zázna-

mech jsem našla, že otec Antonína, Ondřej Gisler (Kaisler), 
zemřel v dalším roce 1763 ve věku 49 let a pracoval také v 
papírně. Podle povolání, uvedeného v záznamu o úmrtí pat-
řili Antonín i Ondřej k papírnickému rodu Gislerových, který 
přišel do Postupic, když tu byla v roce 1717 založena papír-
na. V papírně všichni nejen pracují, ale i bydlí. Roku 1788 
František Geisler (nar. 1750) syn Josefa Geislera, který se 
zřejmě narodil roku 1720 otci Janovi, papírnu kupuje. Ze 
záznamů, které jsem dohledala, nelze zjistit, v jakém příbu-
zenském poměru je František vůči Ondřejovi a Antonínovi 
Geislerovi (Kaislerovi). Jinak celá diskuse ve výše zmíněné 
fb skupině byla vyvolána díky pohlednici z roku 1909, na 
které je vyfocen kříž ještě s viditelným textem.“

Děkujeme paní Dobiášové za její záslužnou práci a přeje-
me hodně úspěchů při bádání. 

Jiří Šesták
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V KRÁTKOSTI Z OBCE
Vážení spoluobčané,

výstavba chodníku do Lísku je téměř u konce. Čeká nás 
ještě zprovoznění poloviny osvětlení, geometrické zaměře-
ní a výkup pozemků pod stavbou a hlavně kolaudace. Nic-
méně, chodník je možné využívat, ovšem s obezřetností, 
jelikož do ukončení procesu kolaudace se neustále jedná 
o stavbu.

Rád bych také vysvětlil umístění lampy pouličního osvět-
lení v chodníku, viz foto. Bohužel vzhledem ke skutečnosti, 
že pod chodníkem je vedena kanalizace a elektrické kabely, 
nebylo možné lampu umístit jinam. Toto umístění ale od-
povídá všem normám a je zachována minimální šíře prů-
chodu.

Dále si dovolím připomenout, že všichni, kdo mají objed-
nanou nádobu na komunální odpad o objemu 80 litrů, jsou 
povinni v novém roce po zaplacení poplatku 110 litrovou 
popelnici vrátit, a to prázdnou a vymytou, a následně jim 
bude vyměněna. Původní musíme vrátit Technickým služ-
bám Benešov. Vzhledem k omezenému množství 80 litro-
vých nádob budou vydávány pouze pro celoroční týdenní, 
nebo 14-denní svozy.

V posledních měsících přibývá informací. Všechny není 
možné posílat přes infokanál. Pokud o ně máte zájem, po-
šlete nám Vaší e-mailovou adresu na postupice@chopos.cz.

Dle sdělení Ministerstva vnitra dojde na začátku příštího 
roku ke změnám v oblasti datových schránek. Dovoluji si 
přeposlat jejich výzvu:

Vážení spoluobčané, od 1. 1. 2023 na základě změny zá-
kona automaticky získají datovou schránku všichni živnost-
níci a nepodnikající právnické osoby.

Prosíme, pokud patříte do jedné ze jmenované skupiny a 
dosud datovou schránku nemáte, věnujte této zprávě po-
zornost. Přístupové údaje obdržíte doporučeným dopisem 
během měsíce ledna, února nebo března 2023. Datovou 

schránku si také můžete založit sami již nyní. Více informa-
cí naleznete na webových stránkách www.chcidatovku.cz.

Jiří Sternberg

Vážení spoluobčané,

v nedávné době nás navždy opustili moji předchůdci, paní 
Olga Zemanová a pan Miloslav Půta.

Paní starostka Olga Zemanová za svého působení na obci 
rozjela spoustu projektů a zanechala po sobě spoustu ná-
padů, ze kterých se dodnes čerpá. Byla radost s ní spolu-
pracovat. Byla vždy milá, vstřícná a chápavá. Ale také si 
dokázala tvrdě stát za svým cílem, aniž by ovšem překročila 
práh spravedlnosti. Paní starostka byla dáma, která měla 
obrovský přehled o dění v obci, v republice a diskuze s ní o 
všem možném byly velmi inspirující.

Pan starosta Miloslav Půta byl vzácný člověk, srdečný a 
obětavý a velmi mu záleželo na lidech, pro které v naší obci 
po dvacet let pracoval a ze svého místa starosty zajišťo-

val rozvoj obce a všech osad. Velkou část života věnoval 
meziobecní spolupráci. V roce 1999 pomohl založit dob-
rovolný svazek obcí CHOPOS, ve kterém byl vždy aktivním 
členem. Po řadu let stál v čele dobrovolného svazku a s jeho 
pomocí se v regionu uskutečnila řada užitečných projektů. 
Byl zkušeným a velmi inspirativním regionálním politikem. 
Profesionál byl každým coulem, o své znalosti a dovednosti 
se vždy rád s ostatními podělil.

Je mi velkou ctí, že jsem s oběma mohl spolupracovat a 
vždy se na ně obrátit s prosbou o pomoc či o radu. Oba dva 
nám všem budou velmi chybět.

Paní Zemanová, Mílo, odpočívejte v pokoji, nechť je Vám 
země lehká.

Jiří Sternberg

Foto Jiří Maršíček
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U S N E S E N Í č. 4/2022
ze zasedání Zastupitelstva obce Postupice (ZO) konaného dne 20. 9. 2022 od 17,00 hod. v zasedací síni OÚ Postupice

1. ZO schvaluje výjimku z počtu dětí v 1. a 2. třídě pro MŠ Postupice na počet dětí 25, kapacita MŠ nebude překročena.
2. ZO schvaluje výjimku z průměrného počtu dětí ve třídě ZŠ podle § 23 odst. 4 zákona č. 561/2004 Sb. od 1. 9. 2022 
na školní rok 2022/23.
3. ZO schvaluje výjimku z počtu dětí ve skupině 1. oddělení ŠD z 30 na 33 na školní rok 2022/23, celková kapacita ŠD 
nebude překročena.
4. ZO neschvaluje odkup části pozemku z majetku obce parc. č. 1334/1, ostatní plocha, ostatní komunikace v k.ú. Čeli-
vo o výměře 194 m2 pro žadatele J. K., Wolkerova, Benešov.
5. ZO odkládá projednání žádostí o koupi pozemku parc. č. 1118, ostatní plocha, ostatní komunikace v k. ú. Roubíčkova 
Lhota o výměře 144 m2 na další pracovní jednání ZO.
6. ZO schvaluje příspěvek ve výši 30.000,- Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy na stavbu DČOV pro M. Š., Nová Ves.
7. ZO schvaluje příspěvek ve výši 30.000,- Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy na stavbu DČOV pro T. M., Lhota Vesel-
ka.
8. ZO schvaluje zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 1962 v k.ú. Milovanice pro H. S., Lhota Veselka. Jednorá-
zová úhrada za zřízení činí 200,-Kč + DPH, náklady na zapsání do KN hradí žadatelka.
9. ZO schvaluje plánovací smlouvu mezi obcí Postupice a společností House 4U s.r.o., Korunní 2569/108, Praha 10. 
Předmětem smlouvy je vybudování komunikace pro připojení pozemku parc. č. 836/31 na síť pozemních komunikací v 
k.ú. Postupice lokalita „Nade Dvorem“.
10. ZO schvaluje Rozpočtové úpravy č. 3/2022 vypracovaná účetní obce pí. Matouškovou (jednotlivá rozpočtová opatře-
ní jsou přílohou zápisu).
11. ZO schvaluje odpuštění pohledávky za vodné a stočné pro odběratele A. P., Postupice 169, ve výši 42.800,- Kč.
12. ZO pověřuje starostu jednáním s JUDr. D. K., Zbuzany, o možném odkupu pozemku parc. č. 1281/4, ostatní plocha, 
ostatní komunikace v k.ú. Nová Ves do vlastnictví obce.
13. ZO schvaluje příspěvek ve výši 3 000,- Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy na výdaje spojené s činností dětského 
tanečního a sportovního kroužku, pro I.B., Bezručova, Benešov

U S N E S E N Í č. 5/2022
z ustavujícího zasedání Zastupitelstva obce Postupice (ZO) konaného dne 19. 10. 2022 od 17,30 hod. v zasedací síni 
OÚ Postupice

1. ZO schvaluje návrhy na složení mandátové, návrhové a volební komise.
2. ZO schvaluje pro období 2022-2026 funkci starosty jako uvolněnou, místostarosty jako neuvolněnou.
3. ZO volí do uvolněné funkce starosty Ing. Jiřího Sternberga.
4. ZO volí do neuvolněné funkce místostarostky Janu Jíšovou.
5. ZO zřizuje Finanční výbor obce ve složení předseda Bc. Michal Janata, člen Jan Kahoun, Václav Šesták.
6. ZO zřizuje Kontrolní výbor obce ve složení předseda Jiří Malý, člen Jaroslav Andr, Ing. Pavel Vrňák.
7. ZO schvaluje odměny v souladu s § 72 odst. 2 zákona o obcích a nařízení vlády č. 318/2017 Sb. pro neuvolněné 
členy ZO od 20. 10. 2022 ve výši: místostarostka 20.500,- Kč, předseda výboru 3.000,- Kč, člen výboru 2.500,- Kč, člen
ZO bez dalších funkcí 1.800,- Kč.
8. ZO jmenovalo jako zástupce obce do výboru svazku obcí CHOPOS na období 2022-2026 starostu a místostarostku 
obce.
9. ZO jmenovalo zástupce obce pro jednání na pořízení změny územního plánu starostu obce.

BENKON A RŮŽOVÝ ŘÍJEN
Měsíc říjen je věnován prevenci rakoviny prsu, a proto 

byl označen celosvětově jako růžový. Všechny organizace, 
které se nějakým způsobem zabývají prevencí zhoubného 
onemocnění a péčí o pacienty, kteří se s léčbou rakoviny 
potýkají, v tomto měsíci organizují nejrůznější akce.

Také BENKON – Benešovský klub onkologicky nemocných 
nezůstal v tomto pozadu.

Ve čtvrtek l3. října jsme ve vstupní hale benešovské poli-

kliniky předváděli správné samovyšetřování prsu a poskyto-
vali drobné rady týkající se tohoto onemocnění z pohledu 
žen, které mají s tímto bojem osobní zkušenost.

Překvapilo nás, že nejen ženy, ale i někteří muži si naše 
rady se zájmem vyslechli. Tato nemoc se totiž netýká pouze 
žen, jak si většina myslí, ale dokonce celé jedno procento 
nemocných jsou muži.

Náš spolek je otevřený všem ženám, které tato nemoc 
potkala.Rády předáme všem naše osobní zkušenosti každé 
pondělí v kanceláří Benkonu – Vlašimská ulice čp. 1785 od 
9.00 do 11.00 hodin.                                 Členky Benkonu
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BABSKÝ HON V NOVÉ VSI
V sobotu 5. listopadu pořádal Myslivecký spolek Leč - Nová 

Ves tradiční babský hon. Jedná se o speciální hon, kdy mys-
livci pozvou své manželky, přítelkyně a kamarádky. Ženy za-
stávají úlohu honců, snaží se dbát pokynů a vyhánět zvěř, 
kterou se myslivci snaží odstřelit. A jak letošní babský hon 
probíhal? V myslivecké klubovně se ráno zahájilo výbornou 
polévkou s čerstvým pečivem a dámy vyplnily krátký kvíz, 
který prověřil jejich myslivecké znalosti. Následovalo slav-
nostní zahájení honu a přesun do blízkého lesíka, kde pro-
běhl lov na bažanty. V poledne se myslivci a honci posilnili 
opečenými špekáčky a vyrazili na lov divokých prasat. Ač 
se ženy snažily a prolezly důkladně všechno houští, žádné 
prase nevyběhlo. Mnohým honkyním se ulevilo. I když celé
dopoledne bylo počasí vlídné, odpoledne začalo pršet, 

tak se všichni přesunuli ke klubovně, kde byl hon zakončen 
slavnostním výřadem ulovené zvěře. Každá žena si domů 
odnesla bažanta a příjemný pocit z pobytu na čerstvém 
vzduchu. Tímto však myslivecký den nekončil, pokračoval 
společnou večeří – výtečnou svíčkovou, kterou myslivci pro 
své ženy připravili. Následovala volná zábava, vyhlášení 
nejlepší honkyně a krále honu, vyhodnocení kvízu, bohatá 
tombola a někteří si dokonce zatančili.

Jedná se o moc pěknou letitou tradici, myslivci se o své 
ženy celý den starají a zažije se spousta legrace.

Ženy myslivců z MS Leč - Nová ves

Zahájení honu - honci za proslovu hospodáře a předsedy 
MS Leč - Nová Ves

Zakončení honu - střelci a výřad ulovené zvěře za slav-
nostního troubení

Pondělní dopoledne 21. listopadu bylo v Miroslavi nezvyk-
le rušné. K usedlosti rodiny Červových dorazila těžká techni-
ka a specialisté na rizikové kácení stromů. Červovi darovali 
krásnou kanadskou jedli ze své zahrady městu Benešov na 
adventní výzdobu. Tento vzrostlý 37 let starý strom nebylo
vůbec snadné na náměstí dostat. Vzhledem k náročnému 

přístupu musela být uříznutá jedle nejdříve zavěšena na 
rameno těžkotonážního jeřábu, přes celý dvůr přenesena 
a upevněna na velký nákladní automobil. Podařilo se však 
strom dovézt a usadit na náměstí. Tak až budete ve městě 
obdivovat krásný vánoční strom, vzpomeňte si, že je „od 
nás“.

BENEŠOVSKÝ VÁNOČNÍ STROM POCHÁZÍ Z MIROSLAVI

 Takto rostla krásná kanadská jedle na zahradě Strom usazený na benešovském náměstí
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ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU V MIROSLAVI

Dne 18. 9. 2022 proběhlo vítání občánků. Mezi občany Postupic byli přivítáni: Kira Berdychová, Petr Blažek, Matyáš 
Matloň, Adam Nepraš, Vojtěch Zahradníček, Matyas Holubář, Barbora Tranová, Emma Kaczová, Veronika Teglová a Julie 
Burdová.

Slavnostního aktu se ujal pan starosta Jiří Sternberg, který všem zúčastněným popřál mnoho úspěchů, zdraví, štěstí, 
rodinné pohody a předal finanční příspěvek s květinou pro potěšení. Kulturním vystoupením obohatily tento slavnostní 
akt děti z MŠ a ZŠ Postupice.

Všem přítomným děkuji za vystoupení a účast na slavnostním setkání.

S našimi občany 75+ se do konce roku ještě členky našeho SPOZ potkají osobně, aby jim s malým balíčkem popřály hez-
ké svátky vánoční a do nového roku 2023 hlavně hodně zdraví. Dovolte mi, abych touto cestou popřála i vám, ostatním, 
hodně zdraví, štěstí a rodinné pohody.

Za SPOZ R. Marešová

PODZIMNÍ VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

DIVADLO POSTUPICE
Premiéra představení Vánoční příběh proběhla až po uzá-

věrce tohoto čísla. Rádi bychom vás pozvali na reprízy 7. 
a 21. ledna 2023. V případě velkého zájmu budeme další 
termín přidávat. Vstupenky k zakoupení v Restauraci U So-
kola.

Za Ochotnický divadelní spolek Blanka Jíšová

První adventní sobotu také v Miroslavi probíhalo slav-
nostní rozsvěcení vánočního stromu. Od 16 hodin přichá-
zeli sousedé ke kapličce a stoly se plnily dobrotami, které 
hospodyňky přinášely, zavoněl svařáček a rozezněly se ko-
ledy. Před pátou hodinou se rozzářil stromek a letos poprvé 
také betlém, který jsme si vlastnoručně vyrobili. Setkání u 
stromku se opět vydařilo, stalo se krásnou novou tradicí u 
nás. Velké poděkování patří všem, kteří se podíleli na výro-
bě betlému a zdobení stromu a obci za finanční podporu.

Za Miroslav Jana Baková Vrňáková

Foto Jiří Maršíček
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SENIOŘI KE KAFÍČKU
Blíží se pomalu konec roku 2022, a proto bychom rádi 

zhodnotili jeho druhou polovinu.

Po návratu z výstavy v Českých Budějovicích jsme pro vás 
uspořádali přednášku o historii, kterou nás opět provedl 
pan Jelínek. Zúčastnilo se asi tak kolem třiceti členů naše-
ho sdružení. V přednáškách budeme pokračovat i v násle-
dujícím roce 2023.

Další naše zastavení bylo na předem domluveném místě v 
Nesperách na špejcharu, kde jsme měli možnost zhlédnout 
výstavu ze života rodičů i prarodičů. Každý z účastníků si 
zde našel hodně zajímavých věcí.

V nádherném měsíci září jsme vám u sokolovny opekli 
klobásy a povídali jsme hlavně o výsledcích našeho domá-
cího snažení, co kdo pěkného na zahrádce vypěstoval od 
jara do podzimu.

Neusnuli jsme na vavřínech a domluvili jsme ve spoluprá-
ci se Sokolem natírání plotu okolo areálu jejich sokolovny. 
Tuto akci bylo potřeba rozdělit do několika termínů. Vše se 
podařilo a dnes je plot natřen antracitovou barvou. Moc 
vám za tuto odvedenou práci děkuje jak výbor Sokola, tak i 
Restaurace U Sokola, vedená paní Jitkou Šestákovou.

22. 9. 2022 jsme společně uspořádali výlet do města Ha-
rrachov. Tam jsme měli domluvenou exkurzi do místních 
soukromých skláren, které patří soukromému majiteli panu 
Novosadovi a jeho synovi. Sklárna letos oslavila 310 let od 
jejího vzniku. Založena byla hrabětem Harrachem. Dodnes 
se zde vyrábí jak dekorační sklo, tak i lustry. Devadesát pro-
cent výrobků se vyváží do Ameriky, Norska a Dánska. Zají-
mavostí je brusírna, která zde byla založena v roce 1895 a 
je poháněna vodní turbínou.

11. 11. 2022 jsme jako již každoročně pořádali podzimní 
posezení v Restauraci U Sokola. O program se letos posta-
rali vám již známí heligonkáři ze Psár pod vedením Pavla 
Otruby. Na programu bylo i předtančení, které předvedl ta-
neční pár Adam Nepraš a Natálie Vargová. Toto posezení se 
nám velmi vyvedlo.

14. 11. 2022 jsme byli pozváni ředitelkou školy paní Miro-
slavou Ottlovou na Den laskavosti, který se pořádal v místí 
základní škole již po několikáté v řadě. Účastnilo se asi de-
set členů sdružení. Tedy lépe řečeno, v letoším roce pouze 
členky, které společně se žáky plnily úkoly, které si pro ně 
děti samy připravily.

Přejeme vám všem krásný čas adventní a 15. 12. 2022 
se setkáme v místní Restauraci U Sokola ještě jednou, a to 
na posezení u vánočního stromečku, kde zazpíváme koledy, 
rozdáme vám drobné dárky a popřejeme pevného zdraví do 
nadcházejícího roku 2023.

Za sdružení seniorů vám všem za přízeň děkují Milena a 
Vašek.

 

Záškolák zve na:

Dětský karneval v ZŠ
18. února 2023, 13,30 hod. tělocvična školy

 

Záškolák zve na:

Společenský ples
18. března 2023, 20,00 hod. Restaurace U Sokola

Foto Jiří Maršíček

Foto Jiří Maršíček
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ POSTUPICE
Vážení spoluobčané,

rok 2022 se blíží ke konci a já bych vás chtěl seznámit s 
činností výjezdové jednotky a Sboru dobrovolných hasičů 
Postupice. Zásahová jednotka letos zasahovala u téměř 50 
událostí. Jednalo se o požáry, technickou pomoc a spolu-
práci se složkami IZS. Počty zásahů každoročně stoupají, 
letošní rok nebyl výjimkou. Všichni jste jistě zaznamenali 
ničivý požár obchodního domu v Benešově, kde byl vyhlá-
šen nejvyšší stupeň požárního poplachu. Naše jednotka 
byla vyslána na místo, kde se zapojila do hasebních prací a 
kyvadlové dopravy vody. Na místě zasahovalo 28 jednotek s 
více jak 30 kusy požární techniky. Jednalo se o velmi složitý 
a dlouhý zásah v dýchací technice.

V ostatní činnosti nezahálí náš sbor ani letos. Máme na 
kontě několik akcí, které jsme uspořádali. Tou poslední v le-
tošním roce bylo postavení a rozsvícení vánočního stromu 
na náměstní. Poděkování za něj patří panu starostovi obce 
a za usazení na určené místo panu Štětinovi. Po slavnost-
ním rozsvícení stromu, které jste spolu s námi odpočítali, 
následovalo několik pěveckých vystoupení pod vedením 
paní Blanky Jíšové. I jí velice děkujeme za tento milý do-
provodný program. A poslední poděkování patří vám všem, 
co jste se této akce v hojném počtu zúčastnili. A již nyní se 
těšíme na podobná setkávání v příštím roce. 

Například se s námi můžete začít těšit na Zabijačkové 
hody, které proběhnou v sobotu 11. února 2023.

Závěrem mi dovolte poděkovat starostovi obce ing. Jiřímu 
Sternbergovi a zastupitelstvu obce Postupice za podporu, 
které se nám dostává. Všem hasičům, kteří se podílejí na 
zmiňovaných akcích, a v neposlední řadě klukům z výjezdo-
vé jednotky, kteří odvádějí obrovské množství práce ať už 
při zásahu nebo při údržbě techniky. A hlavně děkujeme na-
šim rodinám, které nám náš „koníček“ tolerují, a blízkým, 
kteří nás podporují.

Všem vám přeji krásné prožití Vánoc a šťastný nový rok 
2023.

Velitel jednotky SDH Postupice Petr Bucek

 

Volejbalový oddíl Postupice
Vás srdečně zve na:

VOLEJBALOVÝ PLES
18. února 2023 Restaurace U Sokola 20,00 hod.

 

SDH Postupice
Vás srdečně zve na:

ZABIJAČKOVÉ HODY
11. února 2023

Foto Jiří Maršíček

Foto Jiří Maršíček
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HASIČI JEMNIŠTĚ V ROCE 2022
Po dvou letech covidových opatření, kdy jsme čáry museli 

posunout o měsíc, to v letošním roce bylo konečně tak, 
jak má být. Tedy 30. 4. 2022 proběhlo pálení čarodějnic v 
Jemništi v bývalé drůbežárně.

Teď trošku přeskočím. Začátkem června, letos netradičně 
první sobotu v červnu, díky posunutému okresnímu kolu, 
pořádal náš sbor základní kolo v požárním sportu (známěj-
ší název okrskové kolo). V letošním roce jsme se pořadatel-
ství ujali proto, že žádný sbor nechtěl tuto soutěž pořádat. 
Okrskové kolo jsme pořádali na hasičském cvičišti Na Plaj-
chách v Postupicích. Po skončení soutěže jsme byli velmi 
spokojeni. V soutěži družstev celkově vyhráli naši muži i 
naše ženy. V jednotlivcích na 100 m překážek vyhráli svoje 
kategorie Adam Fürbacher a Michaela Fürbacherová. Ostat-
ním družstvům se soutěž moc líbila. Večer jsme výsledky 
pěkně „spláchli“ v hasičárně v Jemništi.

Týden předtím, poslední sobotu v květnu, byla poprvé v 
historii pořádána na atletickém stadionu v Benešově okres-
ní soutěž v požárním sportu (předtím se dospělé okresní 
soutěže pořádaly jen ve Vlašimi). Na okresní soutěž jelo 
naše družstvo dorostenek a družstvo žen. V soutěži doros-
tenek jsme dosáhli historického úspěchu, kdy dorostenky 
vyhrály a postoupily do krajského kola. Ženské družstvo, 
které je z větší části složeno z dorostenek, mělo velikou 
smůlu. Opravdu velkým „prostřikem“ na pravém proudu 
přišly holky o vítězství a postup do krajského kola. Škoda, 
holky na stovkách neběžely špatně (skoro všechny si zaběh-
ly své rekordy), štafetu holky vyhrály (dorostenky i ženy). 
Nepovedl se pouze útok. Celkově z toho bylo třetí místo.

V sobotu 11. 6. 2022 vyrazilo družstvo dorostenek do Če-
lákovic na dvoudenní krajské kolo. Ani tady se holky neztra-
tily a v konkurenci 12 týmů skončily páté (vůbec se nepo-
vedl útok s vodou). Ke třetímu místu v celkovém hodnocení 
jim chybělo opravdu malinko a v případě vítězství v útoku 
by holky skončily druhé a mohly postoupit na republiku, 
ale to by musel být útok ještě lepší než při okresním kole a 
ten se tam dorostenkám povedl.

Svými výkony zaujala naše členka Michaela Fürbachero-
vá, kterou si vybralo družstvo žen ze Střezimíře, se kterými 

nejdříve jela do Kladna na krajské kolo a poté do Pardubic 
na republikové kolo. Mezi ženami byla na okresní soutěži v 
jednotlivcích třetí, na krajském kole mezi ženami šestá a na 
republice to bylo moc pěkné 20. místo.

Koncem června jsme chtěli uspořádat naši soutěž v požár-
nických disciplínách pro mladé hasiče, muže a ženy. Soutěž 
měla proběhnout po dvouleté pauze zaviněné covidovými 
opatřeními. Bylo přihlášeno dostatečné množství družstev, 
ale páteční noc před soutěží byly veliké lijáky, které z plo-
chy udělaly prostředí, ve kterém se nedalo v žádném přípa-
dě běhat. Hřiště bylo celé pod vodou. A ani záměr soutěž 
posunout na neděli nevyšel, protože v sobotu přes den taky 
pršelo a hřiště nestihlo vyschnout. Tak snad příští rok?

V sobotu 15. 10. jsme uspořádali v Lísku u Nadlíseckého 
rybníku již VIII. ročník rybářských závodů SDH Jemniště. 
V letošním roce se závodů zúčastnilo celkem 26 rybářů a 
soutěžilo se v kategorii do 20 let a v kategorii nad 20 let. 
Počasí bylo celkem příznivé. Dopoledne slabě mrholilo a 
po obědě přestalo pršet úplně. V letošním roce byl překo-
nán rekord v nachytaných rybách. Nachytalo se celkem 48 
kaprů s celkovým součtem 2040 cm a 607 plevelnatých 
ryb. Největší rybu, kapra 57 cm, ulovil Jakub Fürbacher a 
první rybu chytil Miroslav Hotovec z Trhového Štěpánova. 
Dorazili rybáři z našeho okolí, z Vlašimi a jejího okolí, z 
Loun, z Mladé Vožice a z Prahy. V polovině listopadu jsme 
provedli kontrolní výlov, který dopadl dobře. Po rybářských 
závodech a po výlovu jsme se sešli v hasičárně v Jemništi 
na pivku a grilované rybě.

Stejně jako v minulých letech, tak i letos jsme pokračovali 
v práci kolem Nadlíseckého rybníka, který máme v proná-
jmu. Čistili jsme břehy rybníka.

Po loňském dokončení rekonstrukce hasičské zbrojnice 
jsme si ji trošku zkrášlili. Nad vrata jsme si nechali namalo-
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vat znak hasičů s nápisem HASIČSKÁ ZBROJNICE, z boku 
sv. Floriána, patrona hasičů, a do klubovny hasičské zbroj-
nice naši koňskou stříkačku „Máňu“.

Chtěl bych poděkovat jak členům sboru, tak i nečlenům, 
kteří nám, jemnišťským hasičům, pomáhají při jakékoli čin-
nosti a při pořádání všech akcích. Dále bych chtěl vyzvat 
zájemce, kteří by chtěli rozšířit naše řady (mladí hasiči, do-
rost, ženy a muži), aby se mi ozvali (Miroslav Fürbacher 
736 725 686).

Závěrem chceme poděkovat Obci Postupice za podporu.

Miroslav Fürbacher, Hasiči Jemniště

HASIČI JEMNIŠTĚ NA HORÁCH, NA VODĚ A NA 
PUŤÁKU V ROCE 2022
V únoru letošního roku jsme vyrazili na týden na hory. 

Pronajali jsme si chalupu v Dolních Mísečkách v Krkono-
ších. Lyžovat jsme jezdili na Medvědín, na Svatý Petr a do 
Vítkovic na Aldrov. Na běžky jsme chodili do okolí Horních 
Míseček a vyrazili jsme na dvě pěší túry (při obou túrách 
foukal dost silný vítr a do toho pěkně sněžilo). Jedna túra 
byla na Dvoračky a druhá na Labskou boudu, pramen Labe 
a na vysílač Sněžné jámy.

Začátkem července jsme vyrazili opět na řeku (letos po-
patnácté). Letos jsme spluli řeku Otavu (rok před tím to 
byla Ohře). Tentokrát jsme poprvé vyjeli o den dříve, aby-
chom si prohlédli město Sušici a nebylo to vůbec špatné. 
Nemuseli jsme tak brzy vstávat. Na řece jsme byli pak tři 
dny. Vyrazili jsme ze Sušice s cílem na soutok řeky Otavy a 
Blanice.

Koncem srpna jsme vyrazili na další naší letní akci. Čun-
dr, puťák (letos pošestnácté). Jeli jsme na pět dní. Byla to 
taková cestovatelská akce po více místech. První den jsme 
šli pěšky z Humpolce s cílem v obci Klanečná u Havlíčkova 
Brodu. Šli jsme i přes Haškovu Lipnici nad Sázavou. Ten den 
jsme ušli cca 25 km. První den jsme ukončili v lesní chatě u 
našeho kamaráda Tomáše, který nám na ohni připravil gri-
lovanou krkovici. Další den jsme šli údolím řeky Doubravy 
z Chotěboře do Ždírce nad Doubravou. Tam jsme přespali 
u místních dobrovolných hasičů. Následující den jsme jeli 
do Hradce Králové na mistrovství ČR v požárním sportu, 
a to konkrétně na disciplínu výstup do 4. podlaží cvičné 
věže. Po skončení jsme se přemístili do Pardubic, kde jsme 

spali dva dny u dobrovolných hasičů ve Svítkově. V sobotu 
jsme se jeli podívat na naši hasičku Míšu Fürbacherovou, 
která závodila za SDH Střezimíř a rozhodně jim pomohla 
ve stovkách a ve štafetě. Ve stovkách měla nejlepší čas ze 
Střezimíře. V jednotlivcích skončila na pěkném 20. místě. 
Poslední den puťáku jsme zakončili 18-ti km túrou v okolí 
řeky Chrudimky, obce Slatiňany a Nasavrk.

Miroslav Fürbacher, Hasiči Jemniště

NÁBOR MLADÝCH HASIČŮ A HASIČŮ
Kdo by se chtěl stát mladým hasičem, dorostencem či 
dorostenkou nebo členem, členkou soutěžního družstva 
mužů a žen SDH Jemniště, ať zavolá na tel č. 736 725 686 
nebo napíše e-mailem m.furbacher@seznam.cz Děláme 
hasičský sport (požární útok s vodou, čtyři různé štafety 
a závod jednotlivců). Dále při podzimním kole soutěže bě-
háme v přírodě (branný závod všestrannosti), střílíme ze 
vzduchovky, učíme se topografii, požární ochranu, zdra-
vovědu. V zimě jezdíme na hory, jezdíme bruslit, v létě 
vyrážíme na řeku, kterou sjedeme na raftech či kánoích. 
Na konci prázdnin jezdíme na víkendový puťák do příro-
dy. Pálíme čarodějnice, pleteme pomlázky. Prostě u nás ve 
sboru se snažíme, aby se nejednalo o jednostranně zamě-
řenou sportovní aktivitu. Některé akce děláme i s našimi 
dospělými hasiči. 

Miroslav Fürbacher velitel a vedoucí mladých hasičů 
SDH Jemniště

V sobotu 26.11. pořádali manželé Mazourovi s hasiči z 
Jemniště a občany osady Jemniště rozsvícení vánočního 
stromečku u dětského hřiště v Jemništi.

Sešli jsme se v půl čtvrté odpoledne, kdy jsme nejdříve 
postavili stromeček, poté ho ozdobili, postavili stany s po-
sezením, stánek na občerstvení a na hudební aparaturu. 
Pro případné zmrzlíky jsme zapálili dva ohně. Samotné roz-

svícení stromečku „vypuklo“ v půl šesté, když se setmělo.

K občerstvení připravili manželé Mazourovi klobásy na 
dřevěném uhlí, grog, pivo, svařák, čaj. Hudební doprovod 
obstaral Pepča Mazour.

Na akci dorazilo kolem 50 osob. Moc pěkná návštěva. Jed-
nalo se o první rozsvícení vánočního stromečku u dětského 

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMĚČKU V JEMNIŠTI
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HODINY, DNY, ROKY……
Čas neúprosně běží a odměřuje naše životy. V mládí to 

člověk sotva vnímá, v pozdějším věku je znát každý rok. A 
ten s číslovkou 2022 se chýlí ke konci. Doufám, že přine-
sl převážně dobré zprávy a že na něj budete vzpomínat v 
dobrém.

Ráda bych v závěru jmenovaného roku poděkovala všem 
zaměstnancům školy za odvedenou práci, díky ní naše ško-
la, školka, jídelna a družina běží jako dobře namazaný stroj. 
Přeji všem zaměstnancům, žákům i dětem krásné prožití 
vánočních svátků, hodně radosti a spokojenosti a do nové-
ho roku 2023 hlavně hodně zdraví a osobní pohody.

Miroslava Ottlová

 ZŠ a MŠ Postupice 
Vás srdečně zve na:

 

VÁNOČNÍ BLEŠÍ TRH
21. 12. 2022 v 08,00 hod. v tělocvičně 

školy

 ZŠ a MŠ Postupice 
Vás srdečně zve na:

 

VÁNOČNÍ BESÍDKU
21. 12. 2022 v 17,00 hod. v tělocvičně 

školy

JSEM LASKAVEC 
Již několikátým rokem se zapojujeme do akce Nadace Kar-

la Janečka s názvem Jsem laskavec. Děti si mohou vybrat 
oblast, kde uplatní svou laskavost. Pomáhali jsme v útulku, 
připravovali jsme společná odpoledne se seniory, některé 
skupiny si mohou vybrat úklid okolí nebo si vymyslet vlast-
ní akci, kterou udělají někomu radost nebo někomu pomů-
žou. V době covidu jsme se scházet nemohli, a tak letos 
padla opět volba na seniory.

Deváťáci se pečlivě připravovali, vymysleli program odpo-
ledne, udělali plakát, připravili prezentace, pomůcky, na-
koupili suroviny na vaření…. a pak už jsme jen čekali, kolik 
seniorů přijde. Tentokrát nás navštívily samé seniorky, ale 
věk na nich nebyl znát. S dětmi se naučily něco o moderní 
technologii, osahaly si techniku, kterou používáme (počí-
tače, notebooky, tablety), zdárně se orientovaly v zadaném 
kvízu, zahrály si bingo, přehazovanou nebo badminton a 
společně s deváťačkami také něco upekly.

Nakonec jsme se všichni sešli v kuchyňce u čaje nebo kávy 
a bohatě prostřeného stolu. Bavili jsme se o poznámkách 
tehdy a dnes, seniorky zavzpomínaly na své učitele a vyzví-
daly, kam se děti budou hlásit na školy. Myslím, že odpole-
dne jsme si užili všichni, alespoň seniorky odcházely s tím, 

že se příště zase uvidíme. A to nás těší.
Miroslava Ottlová

hřiště v Jemništi, které bychom chtěli v dalších letech opa-
kovat. V letošním roce to byla již třetí akce u dětského hři-
ště. Nejdříve to bylo zahájení léta, pak ukončení léta a teď 
v sobotu před první adventní nedělí rozsvícení stromečku.

Akce se vydařila a děkujeme zejména manželům Mazouro-
vým, že přišli s dobrým nápadem, také obstarali i občerst-
vení a většinu věcí potřebných k pořádání této akce, jako i 
např. poskytnutí elektrické energie jak na akci tak i na další 
svícení stromečku.

Miroslav Fürbacher Hasiči Jemniště
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PROJEKT ZDRAVOVĚDA 
V návaznosti na úspěšný projekt Záchranář ZŠ Postupi-

ce, který proběhl na jaře loňského roku v rámci 2. stupně 
základní školy, jsme letos uspořádali tentýž projekt pro 1. 
stupeň. Garantem se opět stala 
naše bývalá žákyně – záchranářka 
Šárka Kahounová. Žáci si nejdříve 
poslechli zajímavou přednášku, 
kterou pro ně připravila. Během 
přednášky si mohli vyzkoušet i 
řadu praktických dovedností. Pro 
žáky 2.-5. třídy následovala soutěž 
na stanovištích, kde jejich úkolem 
bylo ošetřit zraněné spolužáky. 
Figuranty nám výborně „zahráli“ 
žáci 6. ročníku. Žáci 9. ročníku do-
hlíželi na správnost provedených 
úkolů a v závěru pochválili správ-
ně provedené ošetření a vysvětlili, 
co by se dalo případně udělat lépe. 
Bylo zajímavé pozorovat, jak se 
snaží předat malým kamarádům 
potřebné znalosti. Žáci 1. třídy si 
ve dvojicích jednotlivá stanoviště 
prošli a podle pokynů deváťáků si 
zkusili zranění sami ošetřit. Příští 
rok se již do soutěže zapojí také. 

Tímto projektem se snažíme žáky připravit na situace, se 
kterými se mohou v životě setkat. Doufáme, že jich bude co 
nejméně, přesto umět poskytnout první pomoc zraněnému 
člověku je velmi důležitá dovednost.

Šárka Czafíková

PLAVECKÉ ZÁVODY
7. 11. 2022 se žáci 4. – 9. 

ročníku zúčastnili Okresního 
přeboru v plavání žactva ZŠ. 
Celkem se přihlásilo 12 dětí, 
které byly ochotné reprezen-
tovat naši školu. Žáci si na 
tréninku vybrali disciplíny, 
ve kterých budou závodit a 
mohli volit mezi třemi pla-
veckými styly (prsa, znak a 
kraul). Podle věku plavali 
různé vzdálenosti od 25 me-
trů do 100 metrů. Závody 
byly zakončeny štafetami dle 
věkových kategorií, které ab-
solvovali vždy čtyři žáci. Naše 
děti byly na těchto závodech 
velmi úspěšné. V jednotliv-
cích se umístil na 1. místě 
Michal Viktorin v disciplíně 
25metrů znak. Naše štafeta 
4. – 5. tříd ve složení Petra 
Kaucká, Zuzana Bervidová, 
Michal Viktorin a Jan Viktorin 
vybojovala 2. místo. Skvěle zaplavala i Zuzana Bervidová 
disciplínu 25 m prsa, kde se umístila na 6. místě z 19ti 
soutěžících. Natálie Stránská se umístila na krásném 4. 
místě v disciplíně 100 metrů prsa žákyň 8. a 9. ročníků. 

Ale i všichni ostatní zúčastnění podali své nejlepší výkony 
a dobře si na závodech zaplavali v konkurenci dětí z celého 

okresu Benešov. Už se těším na plavecko-běžecký pohár, 
který bude na jaře 2023. 

M. Šetková
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Podzim se nám za pár dní přehoupne do zimy a s ní při-
chází advent – pro děti nejkrásnější období.

Maminky to mají trochu jinak... A tak jsme se letos rozhod-
ly (protože jsme taky maminky), aspoň na chvíli a aspoň 
jedno odpoledne v týdnu trošku zpomalit. Sejdeme se ve 
školce na kus řeči, na kafíčko, na svařák. Vyrobíme si něja-
kou malou vánoční dekoraci spolu s dětmi. Nebo třeba ne. 
Třeba si budeme jen tak povídat a možná si i zazpíváme. 
Každopádně trochu zpomalíme.

Však už jsme toho taky dost stihli a další spoustu máme 
před sebou.

Tak například jsme byli na nádherném výletě. Pro úspěch 
jsme si zopakovali Dýňový svět. Tak krásné počasí jsme si 
nepředstavovali ani náhodou. Sluníčko celé dopoledne sví-
tilo a dýně hýřily všemi barvami, jaké si dovedete předsta-
vit. Oběd byl výborný a zábava úžasná. Balíky slámy, mi-
mochodem, poskytují tolik možností na hraní, že byste to 
možná ani neřekli. A dýňový labyrint je taky perfektní. Cena 

VE ŠKOLCE SE MÁME HEZKY
za dopravu byla sice úplně někde jinde než minule, ale i tak 
stál tenhle výlet za to.

Jak to bude s naším cestováním dál se ještě uvidí...

Čerstvě máme za sebou velmi příjemné vánoční focení. 
Věříme, že z výsledku nezůstane suché jediné babičkovské 
oko.

Po novém roce to bude fičák. Hned v pondělí bychom měli 
začít s lyžováním (pomóc, zase ta hrozná sjezdovka) a zjara 
se vrhneme na plavání. Jestli se nám podaří vyjet na pár 
výletů, to se uvidí. My jsme pro.

Závěrem bychom vám chtěly popřát a ač to vyzní jako 
klišé, věřte, že to myslíme zcela vážně, a od srdce: přejeme 
vám všem (nám všem) pevné zdraví, spoustu lásky, klid, 
pohodu a mír.

Šťastné a veselé Vánoce všem!
učitelky MŠ Postupic
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VÁNOČNÍ JARMARK 2022
Po dvou covidových letech plných záka-

zů a omezení jsme se opět mohli setkat 
o první adventní sobotě na Vánočním jar-
marku. V jednu hodinu bylo vše připrave-
no, stánky, prodejci i první návštěvníci u 
vstupu. Za chvíli bylo u sokolovny plno 
a bylo vidět, že se těšili všichni. Stánky 
byly plné vánočních lákadel všeho druhu, 
od voňavých perníčků, adventních věn-
ců, svícnů, jmelí, vánoček, až po svařák a 
teplou medovinu. Vybrat si mohli oprav-
du všichni.

Věřím, že na konci si každý domů od-
nesl nejen něco vánočního v tašce, ale i 
kousek vánoční atmosféry a pohody, kte-
rá se nesla celým odpolednem.

U pořádání postupických jarmarků se 
pohybuji od samého začátku a, i když 
jsem to již v minulosti udělala, ještě jed-
nou bych ráda poděkovala obci za to, že 
nechala vyrobit prodejní stánky. Velmi 
nám to usnadňuje organizaci akce, a na-
víc jarmark ještě i dobře vypadá. Z po-
čátku jsme si stánky půjčovali až z Křiv-
soudova a bylo třeba vždy zajistit jejich 
dopravu. Tato část nyní odpadá, a pro-
tože stánky slouží pouze pro naše místní 
využití, jsou stále v bezchybném stavu a 
budou sloužit ještě na mnoha a mnoha 
akcích.

Krásné a poklidné prožití adventu a vá-
nočních svátků jménem Záškoláka

přeje Štěpánka Tůmová.
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LAMPIÓNOVÝ PRŮVOD
Když jsme se začaly s maminkami na schůzkách Záškolá-

ka bavit o tom, že situace už je opět nakloněna k pořádání 
společenských akcí a jaké bychom ještě mohly zařadit do 
našeho celoročního plánu (mimo tradiční jarmarky, karne-
val, ples, Pohádkový les), padla otázka: „Proč se vlastně už 
nepořádá lampiónový průvod?“. „No, nepořádá se proto, že 
se o jeho organizaci starala ve školce paní učitelka Hanička, 
která už u nás nepracuje.“ A protože se tato akce vždy líbila 
a tak nějak tady ve vsi dětem i rodičům chybí, pokusily 
jsme se ji zařadit do našich akcí. A dobře jsme udělaly.

3. listopadu nám počasí bylo nakloněno, lampióny svítily, 
účastníků se sešlo nad očekávání, děti s rodiči (překvape-

ním bylo množství těch větších, bez rodičů, které si akci 
užívaly v době, kdy samy byly „mateřáci“) si s nadšením 
prošli připravenou trasu. V cíli pak hezky hřál ohýnek a 
voněly buřtíky.

Také škola se do této akce zapojila a vyhlásila soutěž pro 
ZŠ i MŠ „ O nejhezčí dýni“.

Všechny rozsvícené soutěžní dýně pak pomohly vytvořit 
v cíli tu správnou tajemnou atmosféru. Dle odrostlejších 
dětí měla tato akce ale přece jen jednu chybu. Nebyla pro 
„mrňata“ připravena stezka odvahy ztemnělým areálem za-
hrady MŠ, kterou vždy s dětmi procházely starší děti a paní 
učitelka Hanička. Tak my slibujeme, že se do příště polepší-
me a nějaká „bojovka“ bude.

Jana Jíšová
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HOŘKÁ CHUŤ ČOKOLÁDY
16. 11. 2022 jsme se žáky 8. a 9. ročníku navštívili Podbla-

nické ekocentrum ve Vlašimi, kde jsme absovovali výukový 
program s názem: Hořká chuť čokolády. Žáci se seznámili 
s pěstováním kakaovníku a výrobou čokolády z kakaových 
bobů. Hořkou chuť čokolády připomíná fakt, že v rozvojo-

vých zemích jsou k práci zneužívány děti.  Žáci se vžili do 
fungování rodin v chudých zemích jihu a mohli si uvědo-
mit, jak příznivé podmínky k životu v Evropě mají a jak 
důležité je vzdělání pro jejich budoucí povolání. Poté jsme 
si prohlídli živočichy v paraZOO, kde jsou hendikepovaní 
živočichové, kteří nemůžou žít ve volné přírodě.     

M. Šetková, G. Pastorková

Malí turisté využili volný den ředitelského volna 
a v pátek 18. listopadu se vydali na další výlet v 
tomto školním roce. Plánovanou návštěvu Muzea 
policie ČR a procházku po Vyšehradě vzhledem k 
nepříznivému počasí, vystřídala prohlídka Národ-
ního technického muzea v Praze. Každý si v muzeu 
přišel na své. Někdo v expozici věnované dopravě 
– letadla, auta, historické lokomotivy či motocykly 
a kola. Jiný v expozici věnované vesmíru, fotogra-
fování, času nebo stavitelství. Dětem se velmi líbilo 
v sále s názvem „Technika v domácnosti“, kde obje-
vily hodně exponátů, které najdou v domácnostech 
svých babiček. Radost malým turistům udělala i 
návštěva „televizního studia“. V samotném závěru 
ještě koupit malý suvenýr a hurá domů! Už teď se 
těšíme na další společnou výpravu, tentokráte vě-
novanou Vánocům.

Petra Jindrová

VÝLET TURISTICKÉHO KROUŽKU
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HISTORICKÉ SNÍMKY A SOUČASNOST
Dům čp. 38 postavila rodina Vaňko-
va v roce 1788. V roce 1841 domek 
koupil soused Václav Bucek, kožešník 
a v domě čp. 38 žila jeho dcera Marie. 
V roce 1871 si dcera Marie vzala za 
manžela Vojtěcha Šestáka, obuvníka 
z Domašína, který si zde udělal šev-
covskou dílnu, a tak se do Postupic 
dostala rodina Šestákova, která zde 
žije dosud. V roce 1918 byl domek 
přestavěn na patrový dům. Roku 
1932, kdy si malíř Karel Kupka vzal 
dceru Annu Šestákovou, byly prove-
deny stavební úpravy a z půdního 
prostoru byl vybudován atelier, kde 
pan Kupka maloval. Roku 1948 syn 
Václav Šesták, truhlář, později ve-
doucí zdejší pošty, si zde udělal truh-
lářskou dílnu, která je zde stále. Dal-
ším majitelem se stal roku 1985 syn 
Václav Šesták a po něm další Václav 
vyučený truhlář.

Současný stav

Foto Jiří Maršíček


